
Z P R Á V A 
o činnosti OSH PS za období duben až říjen 2024 pro SP SDH v Kyšicích 

 
Vážené hasičky, hasiči, milí hosté! 
 
Dovolte mi ještě jednou Vás všechny pozdravit a hned v úvodu poděkovat 
místnímu sboru dobrovolných hasičů za kvalitní a skvělou organizační 
přípravu dnešního jednání. 
 
Naposledy jsme se sešli v dubnu letošního roku a od té doby uplynulo několik 
měsíců, ve kterých se stalo mnoho významných událostí, mezi které patřilo 
připomenutí krásného 160. výročí od založení prvního hasičského sboru 
v Čechách, na Moravě a ve Slezsku. Toto významné výročí jsme si připomínali 
při mnoha příležitostech ve sborech a největší celorepublikovou akcí se 
v červnu stalo setkání historických praporů na náměstí v Telči, kde se sešlo 
celkem 694 praporů – neskutečný zážitek a opravdová nádhera. Byla jsem 
společně s mnoha našimi hasiči z okresu osobně přítomna a přiznám, že 
když napochodoval neskutečně dlouhý kordon praporečníků a začala hrát 
státní hymna, husí kůži snad měl každý, kdo má hasičské srdce. Na tomto 
místě bych chtěla poděkovat Vám všem, kteří jste se se svými prapory této 
akce zúčastnili a odvezli si pamětní stuhu. Moje osobní poděkování pak patří 
hasičům z SDH Tlučná za bezpečnou dopravu a přátelské setkání, jmenovitě 
Janu Čermákovi, který nesl náš okresní prapor – Honzo ještě jednou díky! 
V červnu také proběhly volby do Evropského parlamentu a v září pak volby do 
krajských zastupitelstev. Na tomto místě si dovoluji vyslovit přání, aby i nové 
vedení Plzeňského kraje i nadále podporovalo naši hasičskou činnost jak 
v oblasti represe, tak i při výchově mládeže, která dosahuje vynikajících 
sportovních výsledků. 
Tolik k celospolečensko-politickému dění – myslím, že více k tomu říkat 
nemusím nic, každý z Vás jistě sleduje veškerá média a názor si na 
celospolečenskou situaci umíte udělat každý sám. Nepřísluší mě to nijak 
hodnotit, jen chci podotknout, že i když politika mezi nás dobráky nepatří, 
bohužel se nás čím dál tím více dotýká a jsme nuceni i k tomuto zaujímat ta 
správná rozhodnutí a postoje – chci věřit, že se dobrovolný hasič i v tomto 
v uvozovkách chaotickému prostředí neztratí a vždy najde ten správný směr 
a cíl! 
 



V polovině září část naší republiky zasáhly ničivé povodně. Díky včasnému 
varování meteorologů jak v Moravskoslezském, tak Olomouckém kraji, 
následně pak i v kraji Jihočeském bylo pozitivní zprávou a je, že nezemřelo 
mnoho našich spoluobčanů…bohužel, materiální škody jsou nedozírné a 
v řádech miliard. Bude dlouho, velmi dlouho trvat, než se vše opraví, spraví a 
vrátí do přijatelných kolejí. I my, severoplzenští hasiči jsme vyhlásili 
materiální sbírku téměř okamžitě a v době od 19. do 23. září se sešlo několik 
tun potravin, hygienických, dezinfekčních a úklidových prostředků, které byly 
distribuovány prostřednictvím potravinové banky nebo přímým dovozem do 
postižených oblastí. Velké díky patří naší skupině dobrovolníků ve sboru 
v Druztové pod vedením starostky Emilky Čermákové a našemu vedoucímu 
odborné rady ochrany obyvatelstva p. Holečkovi, kteří vše zajišťovali, 
koordinovali a odvedli neskutečné množství dobrovolnické práce. Díky patří 
do sborům Česká Bříza, Druztová, Kaznějov, Žihle, Rochlov, Blatnice, 
Heřmanova Huť, Vejprnice, Pňovany, Mrtník, Tatiná, Město Touškov, 
Mladotice, Líně, Loza, Horní Hradiště, Tlučná, Hradecko, Křelovice, Horní 
Bříza, Vochov, Přehýšov a Všeruby – pokud jsem na některý sbor zapomněla, 
omlouvám se – čerpám z podkladů, které se shromáždily při sbírce samotné. 
Vím, že Vás bylo opravdu hodně, kteří jste přispěli nejen do sbírky, ale mnozí 
jste odjeli přímo pomáhat do postižených oblastí.               
Vážení – děkuji, děkuji, děkuji – opět se prokázala obrovská vlna solidarity a 
obětavosti a věřte, že každý slušný člověk si tohoto nesmírně váží! 
 
A teď již k samotné zprávě o činnosti za uplynulé období. 
 
Dnes Vás nečekají jednotlivé zprávy ze všech činností našeho okresního 
sdružení, které pravidelně přednášeli jednotliví vedoucí odborných rad. Po 
několika doporučeních, jsem přistoupila dnes na to, abych Vás o celkové 
činnosti informovala pouze já.  
Má zpráva tedy bude dnes trochu delší, než obvykle bývá, ale věřím, že 
vydržíte a oceníte, že to dnešní jednání bude o kousek kratší. Pochopitelně, 
že podrobné zprávy včetně obrazového materiálu budou k dispozici v březnu 
2025 ve Výroční zprávě za ten letošní rok a tento materiál pak bude následně 
každému členu veřejně přístupný na okresních webových stránkách. Budete 
tak mít možnost si vše pročíst, prostudovat a prohlédnout. 
 
 
 



Výkonný výbor OSH 
Ve složení tohoto orgánu nebyly žádné zásadní změny, jednání se konala dle 
schváleného plánu práce a jednotlivé zápisy jsou pravidelně zveřejňovány na 
webových stránkách tak, abyste měli přehled jak o ekonomické stránce, tak 
i o všem, co důležitého se projednává. Docházka jednotlivých členů za Vaše 
okrsky je mnohdy na hraně, ale já sama nevím, co udělat, aby se práce Vámi 
zvolených zástupců zlepšila nejen po té stránce docházky, ale i při zajišťování 
okresních akcí – třeba se v diskusi dozvím, jak na to!  
Mrzí mě, že se následně z některých sborů nebo od členů dozvídám, že jejich 
zástupce v okresních orgánech neinformuje, nemá podklady, nebo dokonce 
snad ani na okrsek nedochází či starosta okrsku nesvolá ani jedno jednání 
během roku. Čerpám tyto informace ze zápisů, které by okrsky měli zasílat 
na kancelář – bohužel pravidelně se tak děje pouze z okrsků Dolany, 
Nýřansko, Ledce, Vochov a Plasy. Z ostatních devíti okrsků na okrese přijde 
sporadicky jeden zápis za rok a pak opět nic.  Tohle mě opravdu mrzí, protože 
tam, kde je okrsková činnost dobře organizována, tak sbory a jejich členové 
mají dostatečné a kvalitní zprávy o tom, co se chystá, co za úspěchy, která 
oblast činnosti dosáhla. Nenabádám Vás, abyste se tak jako někteří scházeli 
každý měsíc, dostačuje se sejít minimálně 4x do roka a přizvat na tato jednání 
buď člena VV nebo člena odborné rady, který je za daný okrsek či sbor zvolen, 
pořídit stručný zápis a ten odeslat na kancelář OSH. Je třeba, abyste se již 
v příštím roce začali zajímat o to, koho v dalším volebním období budete 
navrhovat do okresních orgánů. Měl by to být takový člen nebo členka, který 
bude mít nejen zájem, ale i chuť a také čas, věnovat se problematice 
dobrovolné hasičské práce. Možná si teď řeknete, že do voleb je daleko, ale 
on ten rok uteče jako voda v potoce a jak se říká, kdo je připraven, není 
překvapen! 
 
A teď bych přešla k jednotlivým úseků, respektive odborným radám, které 
jsou pomocnými orgány výkonného výboru a pravidelně informují o svých 
činnostech při jednáních VV. 
 
 
 
 
 
 
 



Odborná rada mládeže 
Radu vede pan Jan Suchý společně s dalšími zvolenými členy, které asi 
nebudu vyjmenovávat. Pouze připomenu, že na podzim došlo ke dvěma 
změnám ve složení této rady z důvodu pracovního vytížení i osobních důvodů 
a to za p. Opatrného ze Všerub a p. Olejníčkovou ze Zruče byli dovoleni a 
následně potvrzeni výkonným výborem p. Engelthalerová z SDH Žichlice a p. 
Fantiš z SDH Chrást.   
První velkou akcí bylo v březnu školení rozhodčích a vedoucích mládeže 
v Manětíně, kterého se zúčastnilo 148 účastníků. Celková vzdělanost 
vedoucích a instruktorů je bezesporu základním kamenem úspěšného 
vedení kolektivů mladých hasičů a dorostu. V našem okresním sdružení se 
této činnosti věnují v 45 sborech, a to buď zapojením kolektivu do hry Plamen 
nebo se mládeži věnují tak, jak jim místní podmínky vyhovují.  
Soutěžní sezonu rada mládeže odstartovala v květnu již 20. ročníkem 
Memoriálu Vendulky Fránové, což jak víte je dorostenecká soutěž ve výstupu 
na věž a v běhu na 100 m s překážkami, té se letos zúčastnilo 75 dorostenců 
z celé republiky. Další soutěží bylo okresní kolo hry Plamen, které 
spoluorganizovala rada se sborem v Žichlicích a Hromnici. Vítězi v kategorii 
starších se stal kolektiv z Manětína a v kategorii mladších děvčata a chlapci 
z Horní Bělé. Koncem května se v Manětíně konal závod mladých hasičů 
v běhu na 60 metrů překážek. Týmy z Manětína a Horní Bělé postoupili na 
krajské kolo, které se konalo počátkem června v Rokycanech a oběma 
týmům patřila první místa. Navíc Manětínští tím vybojovali postup na MČR 
do Prahy, kde po dramatickém a napínavém souboji nejlepších 15 týmů 
z republiky vybojovali mistrovský titul. 
Krajské kolo v běhu na 60 m překážek se konalo v Rokycanech s našimi 28 
závodníky. Následně 10 nejlepších nás reprezentovalo na MČR v Ústí nad 
Labem v polovině října. 
Dorostu se na našem okrese začíná dařit a bylo to znát při účasti na krajském 
kole, kde jsme měli zástupce z řad dorostenek z Úněšova a Mrtníka a 
dorostenců z Bučí. V jednotlivcích jsme zaznamenali dva úspěchy v postupu 
na MČR dorostu do Písku – dorostenka Viktorie Šmídlová z Horního Hradiště 
a Filip Dudek z Manětína – oba na MČR skončili ve svých kategoriích na                           
8. místě. 
Podzim patří volnočasové aktivitě – závodu hasičské všestrannosti a 
brannosti, který se uskutečnil počátkem října v Žichlicích. Do krajského kola, 
které organizovala krajská rada mládeže v Břasích, se probojovali hlídky                  
na 1. a 2. místě a v jednotlivcích první tři závodníci. I tady se naši zástupci 



neztratili a obsadili medailové pozice s právem reprezentovat v roce 2025 na 
MČR. 
Tolik k mládeži, které se na našem okrese tradičně daří. Je to zásluha všech 
vedoucích, kteří se jim obětavě a ve svém volnu věnují po všech stránkách. 
Při valných hromadách nezapomeňte všem poděkovat, protože bez výchovy 
mladé generace to do budoucna nepůjde…a dobře víte, kolik jiných tzv. 
lákadel dnes mladí mají a je opravdu paráda vidět, když to od přípravky až po 
dorost v kolektivech klape. Stane se, že přijdete na schůzku či trénink a máte 
baterky na nule, následně odjedete na soutěž a tam kolem vás je upřímná 
dětská radost, kamarádství, slušnost, pokora a píle – to není samozřejmost, 
ale je to dar! A vám se ty baterky prostě nějak dobijou, a máte chuť zase jít 
dál! Chraňme si tento dar ve sborech, ať po nás jednou tito mladí převezmou 
hasičskou štafetu! 
 
Odborná rada represe a rada hasičských soutěží 
Radu represe vede již druhým rokem pan Jan Čermák z Tlučné a radu 
hasičských soutěží pan Luděk Ekstein z Vejprnic.  
První velkou akcí byl březnový aktiv okrskových velitelů a velitelů JPO všech 
kategorií, kde byly předány aktuální informace z oblasti odborné přípravy, 
poznatky vyšetřovatelů vzniku požárů a následně byla konzultována 
spolupráce mezi JSDHO a HZS PK. 
Rada represe byla nápomocná při organizování okresní soutěže v požárním 
sportu, která se konala koncem dubna v Nevřeni, vítězové muži ze Stýskal a 
ženy z Úněšova postoupili na krajské kolo v červnu do Klatov, muži obsadili 
celkové 4. místo a ženy místo druhé. 
V srpnu rada hasičských soutěží organizovala 1. ročník soutěže v běhu na 
100 m s překážkami pod názvem Manětínské kilo, tohoto závodu se 
zúčastnilo celkem 38 žen a 28 mužů z nejbližšího i vzdálenějšího okolí a 
soutěž se po všech stránkách vydařila – vítězství v mužích paří Lukáši 
Matoušovi z Nevřeně a Anně Umnerové z Dobřan. Tento počin je příslibem do 
budoucna a bude i nadále snaha tento trend udržet a přilákat hasičské 
sportovce nejen na závody po republice, ale také k nám na Plzeň-sever! 
Zkoušky odborností HASIČ III a II stupně se konaly v letošním roce dvakrát, 
bohužel o tuto odbornost je mezi hasiči z jednotek pramalý zájem.  
Společný praktický výcvik jednotek JSDHO našeho okresu se nepodařilo 
zrealizovat. Pro letošní rok o tuto odbornou přípravu projevily zájem pouze 
dva sbory či jednotky.  



Pomineme-li okrsek Nýřansko, který je v oblasti represe aktivní a který by se 
jistě společného výcviku na okresní úrovni zúčastnil, nemá žádný smysl 
tento výcvik pořádat – uvidíme, jak se k tomu v dalším roce jednotky postaví. 
Z podkladů pana Čermáka stojí ještě za zmínku taktické cvičení okrsku Plasy, 
kterého se osobně zúčastnil a vzhledem k počtu a zařazením jednotek i 
technickému vybavení, vyhodnotil cvičení jako velmi zdařilé a prospěšné.  
Mnohé okrsky taková cvičení organizují, ale rada represe o nich nic neví – 
apeluji na vás, abyste v budoucnu tyto akce více propagovali a členy rady 
represe na akce pozvali.  
Na jednání rady represe dochází stále stejní členové a zbytek jen sporadicky 
nebo vůbec, tento stav je však trvalý a stejně tak jak jsem říkala k činnosti 
členů výkonného výboru, i tady je třeba se do příštího volebního období 
zamyslet a zvolit ty členy, kteří o tuto činnost a problematiku represe mají 
opravdový zájem – chápeme pracovní vytížení, rodinné problémy, které tuto 
činnost někdy neumožňují, ale pak je na rozhodnutí každého, zda tuto práci 
chce nebo nemůže vykonávat. Hodnotit by toto měla především naše 
členská základna.  
Sluší se na tomto místě poděkovat všem pracovníkům HZS PK v čele s pane 
ředitelem brig. gen. Ing. Pavlasem za dobrou spolupráci a pomoc, bez které 
si již neumíme svou další činnost v jednotkách představit. 
 
Odborná rada prevence 
Radu prevence vede pan Petr Severa z Manětína. Rada má sedm členů a na 
krajské úrovni radu zastupuje pan Dušan Jílek z Vejprnic. Vedoucí rady 
během roku svolal tři jednání, mimo jiné se hodnotili literární a výtvarné 
práce v soutěži Požární ochrana očima dětí a mládeže. Na okrese se 
zúčastnilo celkem 393 dětí ze 7 základních a dvou mateřských škol a 12ti 
sborů. Veškeré vítězné práce jsou k nahlédnutí na webových stránkách. 
Okresní vyhodnocení se konalo v krásných prostorách Muzea a galerie 
v Mariánské Týnici, kde si děti na prvních třech místech odnesly hezké ceny 
a měly možnost si prohlédnout expozice muzea. V krajské kole se z našeho 
okresu umístilo na předních místech 14 dětí. V republikovém kole jsme po 
delší době měli velký spěch.  
Na státním zámku Bouzov převzali v červnu ocenění za 1. místo Matyáš Gallik 
z Kaznějova a dále 1. místo získala Johanka Šimová ze základní umělecké 
školy v Plasích a 2. místo Jan Sinkule také ze ZUŠ Plasy. 
 



Rada se nadále zabývá rozšířením své činnosti, která by oslovila širokou 
veřejnost a rozšířila povědomí o našem sdružení. Určitý nápad se pomalu 
rýsuje – bude se jednat o poznávací hru pro návštěvníky našeho regionu, kteří 
budou pomocí QR kódu objevovat zajímavá místa spojená s hasičskou 
tématikou. 
Za týden, 23. 11. rada připravuje seminář společný s radou ochrany 
obyvatelstva, kde bude možnost složit zkoušky odbornosti PREVENTISTA III a 
II, nebo si odbornost prodloužit. Program tohoto semináře je více než 
zajímavý, a tak kdo z Vás bude mít zájem, přijeďte si do HZ v Tlučné pro 
aktuální poznatky z oblasti prevence a ochrany obyvatelstva. 
 
 
Odborná rada ochrany obyvatelstva 
Rada pracuje pod vedením vedoucího Ondřeje Holečka. Po celé období se 
členové rady podíleli na odborném výcviku a preventivně výchovné činnosti, 
a to formou besed, praktických nácviků a taktických cvičení. Novou 
zkušeností bylo vytvoření Instrukčně metodického zaměstnání v rámci 
projektového dne pro Základní školu Manětín, a to ve spolupráci s HZS PK a 
Krajským ředitelstvím Policie PK, kdy byl pro děti vytvořen celodenní 
program, který začal vyhlášením požárního poplachu a následnou evakuací 
osob z budovy. 
Novinkou v rámci vzdělávání nejen našich členů zdravotního družstva, ale i 
členů JPO, bylo vytvoření a následné absolvování kurzu DIAGNOSTIKA A 
MĚKKÉ DOVEDNOSTI, který se zaměřil na zajištění pacienta v podmínkách, 
které nejsou vhodné na adekvátní ošetření osob – kurz probíhal ve spolupráci 
s FN Plzeň v tlakově odolném úkrytu v areálu nemocnice Lochotín. Tento kurz 
se bude zítra, tj. 17.11. opakovat a je zcela naplněn! 
„Povodeň 2024“, to byl název taktického cvičení, které proběhlo na našem 
území za spolupráce ÚOROO a ÚORR SH ČMS. Cvičení bylo sestaveno tak, 
aby do činností, které jsou spojeny s povodněmi, byly zapojeny i skupiny 
dobrovolníků ochrany obyvatelstva. Ačkoliv cvičení probíhalo v katastru ORP 
Nýřany, tak nám na pomoc dorazila i skupina z Pardubického kraje.  
Družstvo zdravotníků, které funguje na našem okrese pod hlavičkou OROO 
se podílelo mimo vzdělávání i na zdravotním zajištění nejen okresních, ale i 
krajských soutěží. 
 
 



Činnost na úseku humanitární pomoci v letošním roce probíhala za podpory 
SDH Druztová. Reakcí na povodně, které masivně zasáhly Moravskoslezský 
a Olomoucký kraj, byla v měsíci září vyhlášena sbírka materiálu pro zasažené 
oblasti. Původní záměr byl úzce specializován na podporu Potravinové banky 
a řídil se jejími požadavky. Odezva z celého našeho okresu byla však tak 
velká, že bylo zahájeno jednání i s dalšími organizacemi a krizovými štáby 
v zasažených oblastech a materiál byl distribuován ve větším rozsahu, než se 
plánovalo. 
Díky patří všem sborů, které se na radu obracejí a zapojují se do spolupráce. 
Díky tomu dochází k lepšímu rozvoji ochrany obyvatelstva nejen u nás. 
Dokážeme včas a efektivně reagovat na různé situace většího rozsahu a 
zdokonalovat se v dovednostech a schopnostech. 
 
 

Odborná rada historie a Aktiv Zasloužilých hasičů 
Radu vede pan Ladislav Kapitán z Třemošné a vedoucím Aktivu ZH je pan 
František Hanus z Manětína. 
Díky dlouhodobé nemoci pana Kapitána rada v uplynulém období nevyvíjela 
žádnou činnost. Ráda bych připomněla, že každý vedoucí rady má 
pomyslného zástupce a ten by v takovém případě měl aspoň částečně 
vedoucího nahradit. Přesto jsem přesvědčena, že se rada v dalším období 
opět naplno začne věnovat nejen sběru historických dat, artefaktů, fotografií 
a dalších materiálů, kterých má ve svém archivu již nepočítaně. Připomínám 
vám, abyste v případě, že váš sbor slaví významné výročí, zaslali na kancelář 
OSH buď zprávy nebo brožury či knihy, které při těchto výročích vydáváte.  
Aktiv ZH navštívil v červnu Kožlany, kde byla uctěna památka Dr. Beneše 
položením květiny u jeho busty a následoval prohlídka muzea. Poté se 
účastníci přesunuli na Chříč, kde byla podána zajímavá přednáška o znovu 
zprovoznění pivovaru s následnou ochutnávkou vyráběných piv a pak byla 
navštívena soukromá škola Pivoňka. V září se pak někteří členové aktivu 
zúčastnili krajského setkání, které bylo v Dobřívi s prohlídkou vodního hamru 
a následně ve Strašicích. 
V současné době má Aktiv 17 členů, bohužel nás v letošním roce opustili: 
pan Rudolf Malec z Křečova, pan Jiří Beran ze Zruče a pan Oldřich Horský 
z Nýřan. Potěšují informací je, že minulý týden převzala toto vysoké hasičské 
vyznamenání třetí žena v našem okrese, a to paní Zdeňka Dubová z Vochova. 
 



Společné setkání ZH a funkcionářů se v letošním roce nepodařilo 
zorganizovat, především z důvodů časových, ale také se nikdo nepřihlásil ze 
strany sborů či okrsků o spolupořadatelství – tak snad se to vydaří v roce 
příštím. 
 
Tak to by vážení přítomní bylo zhodnocení několika měsíců naší společné 
práce v jednotlivých úsecích. 
Dovolte mi ještě pár slov k ekonomickým záležitostem. 
 
Ekonomika 
V dalším bodě jednání budeme probírat hospodaření za uplynulých deset 
měsíců. Všichni jste přehlednou sestavu obdrželi u prezence.  
Veškeré finanční prostředky vynakládá naše okresní sdružení efektivně a 
hospodárně v souladu se schváleným rozpočtem. Velké díky patří především 
za finanční pomoc Plzeňskému kraji, který v letošním roce našem OSH 
poskytl dotaci ve výši 480tis. Kč, a z toho bylo na základě Vašich žádostí 
přerozděleno do sborů a okrsků více jak 350 tis. Kč. Mnohde to pomohlo 
vylepšit materiálně technickou základnu, příspěvky byly dále poskytnuty 
také na zajištění různých akcí společenského a sportovního charakteru a na 
propagaci a vzdělávání.  
Dále jsme obdrželi dotaci z MŠMT na letní tábory, vzdělávání vedoucích, 
volnočasové aktivity a provozní náklady na úseku mládeže, dále nám také 
byla poskytnuta dotace z MV na zajištění činnosti odborných rad a 
výkonného výboru. 
Všechny dotace jsou v současné době vyúčtovány, někde malinko chybí 
dodat pár účetních dokumentů nebo fotografií. Ovšem co někteří žadatelé 
především o příspěvky z dotace Plzeňského kraje dokážou vymyslet, to 
občas zůstává rozum stát. Paní účetní Špelinová by mohla vyprávět – té na 
tomto místě ode mě patří velké poděkování za naprosto bezchybné a pečlivé 
vedení nejen dotačních titulů, ale celého účetnictví OSH!!! 
Chtěla bych Vás zdvořile upozornit a požádat, abyste v příštím období 
věnovali více pozornosti a času při vyúčtování tak, jak Vám jsou zaslané 
pokyny. Pokud se jich budete držet, není problém – a také chci důrazně říci, 
abyste vyúčtování nenechávali na poslední chvíli – dám příklad, odevzdání je 
do 11. listopadu a týden před tím nemusíme, ale obvoláváme opozdilce, 
nebo se stane, že nakoupíte materiál v červenci a nejste schopni do konce 
října poslat vyúčtování, které nakonec odevzdáte s chybami na poslední 
chvíli. A na kanceláři není jen práce s dotacemi, je tam toho víc než dost – 



kromě administrativní pomoci sborům, vedení podvojného účetnictví, 
vedení evidence sborů, členů, vyznamenání, odborností až po organizační a 
technické zabezpečení okresních a někdy i krajských akcí…dík patří vám ve 
sborech, členům VV a odborných rad, kteří to chápete, obětavě a nezištně 
pomáháte. Jedinec nezmůže nic, vše je o lidech, o správné partě, nasazení a 
vizi, že to děláme ku prospěchu nás všech. Pamatujte na to! 
 
Mám před sebou poslední stránku své zprávy, jak jsem na začátku říkala, bylo 
to trochu delší – děkuji za Vaši pozornost a budu doufat, že jsem vám nabídla 
některá témata do diskuse. Nebojte se zeptat, i když vám může připadat, že 
je to tzv. blbý dotaz – bez komunikace, nelze budovat žádný vztah a ten 
hasičský vůbec ne. 
 Z uvedeného přehledu o činnosti je zřejmé, že si jako sdružení vedeme dobře 
– přejme si, aby tomu tak bylo i nadále. Nedostatky určitě jsou, ale je na 
každém z nás, aby se postupně odstraňovaly a my jsme se posouvali 
dopředu a získávali a utužovali stále to dobré jméno, které hasiči mají.  
Děkuji Vám za veškerou práci, kterou jste ve sborech a okrscích vykonali. Za 
organizování bezpočtu akcí kulturního, společenského i sportovního 
charakteru – na našich obcích a malých městech jste mnohde jedinou 
složkou, která udržuje celospolečenský život. 
Můj dík vyslovuji také všem členům jednotek požární ochrany obcí, kteří bez 
nároku na odměny pomáhají jak při mimořádných událostech, tak jsou 
nápomocni starostkám a starostům při řešení běžných obecních problémů, 
pánové a někdy i ženy – smekám před vašim nasazením pomyslný klobouk a 
vážím si každého z vás! 
Poděkujte také vašim rodinným příslušníkům, protože bez jejich podpory se 
tahle naše dobrovolná hasičská práce dělat nedá! 
 
 
Někdy nás život obrátí vzhůru nohama, aby nás naučil, jak znovu žít s hlavou 
vzhůru!!!  
 
Děkuji Vám za pozornost! 


